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Gmina Brwinów utrzymuje 10 linii autobusowych

Fo
t. 

w
w

w
.p

ks
gr

od
zi

sk
.c

om
.p

l

Porozumienie między gminami
w gminie Brwinów funkcjonuje 

nieźle rozbudowana sieć po-
łączeń autobusowych, zarówno na 
własnym terenie, jak też łącząca gminę 
z sąsiadami. Jest to możliwe dzięki do-
brej współpracy z samorządami Błonia 
i Nadarzyna w zakresie partycypacji 

w kosztach utrzymania połączeń i do-
stosowania przebiegu tras przejazdu 
autobusów. W 2017 roku gminy Brwi-
nów i Nadarzyn zawarły porozumienie 
zapewniające mieszkańcom wygodną 
komunikację między gminami. 

\\\ BRWINÓW, NADARZYN

Niektóre samorządy, w trosce o zapewnienie możliwości 
mieszkańcom dotarcia do sąsiednich miejscowości, uruchomiły 
własną sieć połączeń autobusowych.

Przebudowa
To miejsce stanie się niedługo wizytówką miasta

Wystawa marzenie

\\\ BRWINÓW

Targowisko miejskie w Brwinowie ma znakomitą lokalizację  
w centrum miasta, jednak jego infrastruktura wymaga  
gruntownej przebudowy. Niedługo rozpoczną się prace związane  
z modernizacją tego miejsca. 

Otwarcie wystawy miało miejsce 25 stycznia
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Dzięki tym połączeniom 
mieszkańcy nie muszą 

dojeżdżać do pracy 
czy też dowozić dzieci 
do szkoły własnymi 

samochodami

\\\ PRUSZKÓW
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\\\  W ostatnim czasie grodziscy po- 
licjanci odnotowali kilka przypad-
ków kradzieży portfeli i innych war- 
tościowych przedmiotów, do których 
doszło w placówkach handlowych. Pod-
czas zakupów w czasie ferii możemy 
łatwo paść ofiarą kieszonkowców. 
Grodziscy policjanci przypominają  
o właściwym zabezpieczeniu swojego 
mienia i ostrożności podczas każdych 
zakupów.
Kieszonkowcy pracują samodzielnie 
lub w grupie. Dogodne warunki stwa- 
rzają im miejsca o dużym skupieniu 
ludzi, takie jak środki komunikacji, 
czy obiekty handlowe. Wykorzystują 
zamieszanie i tłok, a często sami go 
powodują, aby ułatwić sobie „robotę”. 
Na ofiary wybierają osoby roztargnione, 
spieszące się, zajęte dziećmi.
Złodzieje kieszonkowi bardzo lubią 
punkty handlowe, zwłaszcza w termi- 
nach wzmożonych zakupów. Wykorzy- 

stują moment kiedy klienci zaintereso-
wani są wyborem przedmiotów, czy 
przymierzaniem. Szybko zauważają 
odstawione na bok torebki, wystają- 
ce z kieszeni portfele, czy telefony 
komórkowe.
Policja apeluje, żeby w sytuacji zagro- 
żenia wszczynać alarm, ponieważ 
głośny okrzyk zwracający uwagę in-
nych osób potrafi skutecznie zniechęcić 
złodzieja.

\\\ P0wiat na sygnale

Budżet z opóźnieniem

Nabór do placówek oświatowych

\\\ PRUSZKÓW

Czwarta edycja budżetu 
obywatelskiego w Pruszkowie 
wystartuje z opóźnieniem. 
Trzeba czekać na przyjęcie 
przez Radę Miasta uchwały 
o zasadach przeprowadzania 
całej procedury.

r ok temu o tej porze znana była 
wysokość budżetu obywatelskie-

go na 2019 r. oraz podział kwot na 
siedem obszarów miasta. Mieszkańcy 
mogli pracować nad projektami. Tym 
razem procedura wystartuje z opóź-
nieniem. Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie orzekło 
nieważność październikowej uchwały 
pruszkowskiej Rady Miasta w sprawie 
przeprowadzenia konsultacji społecz-
nych w zakresie budżetu obywatel-
skiego na 2020 r. Ponadto, pojawiły się 
nowe przepisy regulujące wspomniany 
mechanizm. Proces budżetu obywatel-
skiego wymaga określenia w drodze 
uchwały kryteriów, które powinny speł-
niać zgłaszane projekty. Zmiany wyma-
gają wprowadzenia rozwiązań, które 
wcześniej nie były obecne w przypadku 
tego narzędzia w Pruszkowie. 

Od grudnia prowadzone są prace 
nad wprowadzeniem zmian do budżetu 
obywatelskiego, aby spełniał on wszyst-

kie założenia. Przygotowanie nowej 
procedury wymaga czasu. Szczegóły 
będą znane po przyjęciu przez Radę 
Miasta właściwej uchwały.

Mieszkańcy Pruszkowa zdążyli już 
doskonale poznać narzędzie, jakim jest 
budżet obywatelski. Odbyły się już trzy 
edycje programu, za każdym razem 
wprowadzano zmiany w regulaminie. 
W procedurze, po spełnieniu wyma-
gań, każdy może zgłosić projekt, który 
następnie poddawany jest pod głoso-
wanie. Pomysły z największą liczbą gło-
sów są realizowane. W trzeciej edycji 
budżetu obywatelskiego w Pruszkowie 
do rozdysponowania było 1,25 mln zł. 
Środki podzielono na siedem obszarów. 
Najwięcej głosów zebrały takie projek-
ty jak m.in.: miniskatepark na Gąsinie, 
Seniorada III (Żbików-Bąki), świetlica 
osiedlowa (Tworki-Malichy), Śniadania 
w Parku czy też oświetlenie boiska Ligi 
Szóstek Piłkarskich Osiedla Staszica.

Artur Szpuda

\\\ gRODZisK MaZOwieCKi

Od 15 marca będzie  
można składać wnioski  
o przyjcie dziecka  
do grodziskich przedszkoli, 
punktów przedszkolnych 
oraz pierwszych klas szkół 
podstawowych.

p rzyjmowanie wniosków, wzorem 
lat ubiegłych, prowadzone będzie 

drogą elektroniczną. W okresie od 15 
do 29 marca 2019 r. rodzice będą mo-
gli wypełniać wnioski zamieszczone  
na stronie internetowej Urzędu Gmi- 
ny i biura oświaty. Wypełnione for- 
mularze należy wydrukować i dostar-
czyć do placówki „pierwszego wy- 
boru” tzn. zaznaczonej przez wnios- 
kującego na pierwszym miejscu pre-
ferencji.

W przypadku dzieci uczęszcza-
jących w roku szkolnym 2018/2019  
do publicznego przedszkola, punktu 
przedszkolnego lub oddziału przed-
szkolnego w szkole podstawowej,  
rodzice powinni w terminie od 7 do 

14 marca 2019 r. złożyć do dyrektora 
placówki deklarację o kontynuowaniu 
przez dziecko wychowania przed- 
szkolnego. Brak takiej deklaracji  
będzie traktowany jako rezygnacja  
z miejsca w dotychczasowym przed-
szkolu od 1 września nowego roku 
szkolnego.

Rekrutacja do pierwszych klas szko-
ły podstawowej będzie się odbywała 
również drogą elektroniczną. Zgłosze-
nia do szkoły dzieci z rejonu jak również 
spoza rejonu danej szkoły podstawowej 
przyjmowane będą w terminie od 15 
marca do 29 marca.

Marek Zdrzyłowski

Prace zespołu analizujące zgłoszone projekty w trzeciej edycji BO
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obywatelskiego 
wymaga od rady miasta 

określenia w drodze 
uchwały kryteriów, 

które powinny spełniać 
zgłaszane projekty

\\\ MiCHaŁOwiCe

W gminie Michałowice miały 
miejsce wyjątkowe jubileusze. 
Mieszkanka Komorowa 
Sabina Dobosz obchodziła 
100. urodziny, zaś ewa i Jerzy 
Cendrowscy – 50. rocznicę 
ślubu. Jubilatom życzenia 
złożyła wójt Małgorzata 
Pachecka. 

w życzeniach zawsze przewija się 
fraza „sto lat”. Dla wielu osób to 

magiczna granica, a 100-latkowie są 
prawdziwą skarbnicą wiedzy i świadka-
mi historii. W tym zaszczytnym gronie 
znalazła się Sabina Dobosz. Mieszkan-
ka Komorowa doczekała się już dwójki 
praprawnuków, ma również dwie córki, 
czworo wnuków i ośmioro prawnuków. 

W gronie najbliższych mogła świętować 
swoje 100. urodziny.

Wspólne życie nie należy do ła-
twych. Często trzeba poszukiwać 
kompromisów, aby budować szczęście 
swoje i ukochanej osoby. O wspólnej 

wędrówce wiele mogą powiedzieć ewa 
i Jerzy Cendrowscy. Mieszkańcy Opaczy-
-Kolonii obchodzili jubileusz 50-lecia 
pożycia małżeńskiego. Zawsze lubili 
podróżować, zawodowo realizowali się 
jako nauczyciele. Państwo Cendrowscy 
mają dwóch synów, czterech wnuków i 
jedną wnuczkę oraz dwie prawnuczki.

O jubilatach nie zapomniała Wójt 
Gminy Michałowice Małgorzata Pache-
cka. 30 stycznia gościła u pani Sabiny i 
państwa Cendrowskich, aby złożyć im 
życzenia i wręczyć pamiątkowe statu-
etki oraz kwiaty. Nie zabrakło również 
serdecznej rozmowy z jubilatami.

Artur Szpuda

Okrągłe 
jubileusze

Sabina Dobosz otrzymała pamiątkową statuetkę
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30 stycznia wójt 
Małgorzata Pachecka 
odwiedziła jubilatów  

z upominkami
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R E K L A M A

W tym roku władze obu gmin pod-
pisały porozumienie przedłużające 
współpracę na kolejny rok. Gmina Na-
darzyn będzie partycypowała w kosz-
tach utrzymania linii B7, dopłacając za 
kilometry na swoim terenie. Mieszkań-
cy korzystający z linii B7 mają wygodny 
dojazd z Nadarzyna do Osiedla Słonecz-
nego w Kaniach oraz stacji WKD Otrę-
busach, lub stacji PKP w Brwinowie, 
natomiast uczniowie mają bezpośredni 
dojazd do Szkoły Podstawowej w Otrę-
busach i Zespołu Szkół Ogrodniczych 
w Brwinowie. Dzięki tym połączeniom 
mieszkańcy nie muszą dojeżdżać do 
pracy czy też dowozić dzieci do szkoły 
własnymi samochodami.

Sensowność utrzymywania takich 
połączeń potwierdza spora frekwencja. 

W październiku ub. r. na przejazdy linią 
B7 wykupionych zostało ponad 350 bi-
letów jednorazowych. To duża liczba, 
zwłaszcza, gdy do liczby sprzedanych 
biletów doliczymy dojeżdżające do 
szkół dzieci oraz osoby powyżej 70. ro-
ku życia, które korzystają z przejazdów 
bezpłatnych.

Gmina Brwinów utrzymuje 10 linii 
autobusowych, które na zlecenie gmi-
ny obsługuje PKS Grodzisk Maz. Dzięki 
utrzymywaniu tych linii, mieszkańcy 
mają zapewnione połączenie z takimi 
miejscowościami jak Błonie, Rokitno, 
Milęcin, Domaniew, Moszna, Pruszków, 
Parzniew, Otrębusy, Kanie, Nadarzyn, 
Podkowa Leśna, Żółwin, Owczarnia i 
Domaniew. Połączenia te znakomicie 
ułatwiają dojazd do pracy, szkoły, le-

karza, czy też połączenie z dworcami 
kolejowymi PKP i WKD.

Posiadacze Brwinowskiej Karty 
Mieszkańca mogą korzystać ze zniżek 
w brwinowskiej komunikacji miejskiej 
– płacą złotówkę za bilet normalny jed-
norazowy, a dzieci i młodzież ucząca się 
jeżdżą autobusami za darmo.

Porozumienia z sąsiadami to z kolei 
przykład dobrej współpracy między sa-
morządami, dbającymi o komfort życia 
mieszkańców. Trzeba w tym miejscu 
podkreślić działania samorządu Na-
darzyna, który oprócz partycypacji w 
utrzymaniu linii B7, dopłaca do połą-
czeń autobusowych ZTM umożliwiają-
cych mieszkańcom całej gminy dojazd 
do Warszawy.

Marek Zdrzyłowski

Porozumienie między gminami

w połowie ubiegłego roku, w dro-
dze przetargu, wybrany został 

wykonawca robót – firma Luksor Sp. z 
o.o. z Pruszkowa. Do końca roku trwały 
prace związane z opracowaniem doku-
mentacji projektowej według koncepcji 
uzgodnionej z kupcami i mieszkańcami, 
którzy pozytywnie ocenili zarówno za-
łożenia koncepcyjne, jak i wizualizacje 
przyszłego targowiska. Całkowita war-
tość realizowanej inwestycji wyniesie  
1 894 200 zł. Na początku ubiegłego 
roku gmina Brwinów uzyskała dofinan-
sowanie w wysokości 999 862 zł z Pro-
gramu Rozwoju Obszarów Wiejskich na 
lata 2014-2020. Niebawem targowisko 
zmieni się w plac budowy. Zakres prac 
przewiduje likwidację dotychczaso-
wych wiat, wykonanie prac związanych 
z budową infrastruktury podziemnej 
m.in. odprowadzenia wód opadowych, 
wykonania kanalizacji sanitarnej oraz 
rozprowadzenia wody. Na targowisku 
znajdą się nowoczesne pawilony i wia-
ty które będą spełniały współczesne 
wymogi zarówno sanitarne jak też este-
tyczne. Pawilony i wiaty po zachodniej 
stronie targowiska, zostaną posadowio-
ne w linii granicy terenu, co przyczyni 
się do znacznie lepszego zagospodaro-
wania terenu jak również pozwoli na 
utrzymanie czystości. Cały teren zyska 
nową nawierzchnię współgrającą z 

niedawno przebudowaną ulicą armii 
Krajowej. Po zakończeniu prac, które 
planowane jest na połowę przyszłego 
roku, targowisko które w tej chwili jest 
handlowym skansenem, stanie się wi-
zytówką miasta. Zgodnie z umową wy-
konawca powinien zakończyć realizację 
prac do końca marca przyszłego roku.
Nastąpi to prawdopodobnie w połowie 
przyszłego roku.

Ponieważ obecność targowiska 
w Brwinowie jest bezsporna, na czas 
przeprowadzanych prac modernizacyj-
nych, uruchomione zostanie nowe tym-
czasowe targowisko, na placu przy ul. 
Grodziskiej 18. Prace przygotowawcze 
na nowy miejscu już się rozpoczęły. Po 
przygotowaniu placu pojawią się tutaj 
kontenery z przyłączem wodociągo-
wym, kanalizacyjnym i energetycznym. 
Część terenu utwardzona jest trylinką, 
pozostała część zostanie wysypana 
kruszywem. Oprócz kupców z dotych-
czasowego targowiska, w nowe miejsce 
przeniosą się również osoby handlujące 
obecnie w pasie drogowym ul. armii 
Krajowej. Od marca targowisko zacznie 
funkcjonować w nowym miejscu.

W pobliżu nowego miejsca do-
stępnych jest kilka parkingów – przy 
Urzędzie Gminy, przy ul. Moniuszki a 
także na ul. Grodziskiej, na bezpłatnym 
parkingu P&R.       Marek Zdrzyłowski

\\\ BRWINÓW

Brwinowska straż miejska 
zajmuje się nie tylko 
pilnowaniem porządku  
i bezpieczeństwa mieszkańców; 
w razie potrzeby mieszkańcy 
mogą też liczyć na pomoc 
strażników.

p od koniec ubiegłego roku na wy-
posażeniu straży miejskiej znalazł 

się alkomat. Dzięki temu urządzeniu 
każdy kierowca może sprawdzić, czy 
może usiąść za kierownicą pojazdu, 
nie powodując zagrożenia. Pomiar 
zawartości alkoholu w wydychanym 
powietrzu, można przeprowadzić bez-
płatnie w dyżurce straży miejskiej przy 
ul. Grodziskiej 12. Trzeba zaznaczyć, 
że z urządzenia skorzystać mogą nie 
tylko mieszkańcy gminy Brwinów, ale 
również ich goście. Z alkomatu można 
skorzystać w godzinach pracy straży 

miejskiej, od poniedziałku do soboty  
w godzinach 6.00-22.00.

Pomiar zawartości alkoholu to 
nie jedyna usługa świadczona przez 
brwinowskich strażników. W sezonie 
zimowym niektórzy kierowcy, którzy 
mają starsze akumulatory w swoich sa-
mochodach, zwłaszcza tych z silnikiem 
diesla, mają niekiedy problem z uru-
chomieniem swojego pojazdu. Nocne 
spadki temperatury sprawiają, że nie 
możemy odjechać spod domu. Wówczas 
ktoś musi nam pomóc: sąsiad, wezwany 
taksówkarz lub... strażnik, który przy-
jedzie do nas z boosterem i uruchomi 
silnik.

– Nasza straż miejska dysponuje 
urządzeniem do uruchamiania pojaz-
dów. W okresie zimowym zdarzają się 
problemy z odpalaniem samochodów, 
wówczas można wykonać telefon i 
skorzystać z pomocy funkcjonariuszy 
straży – dodaje komendant Kowalski. 

W ubiegłym roku funkcjonariusze 
uruchomili 29 pojazdów, których właś-
ciciele mieli problem z uruchomieniem 
silnika.

Marek Zdrzyłowski

Przebudowa

Strażnik przyjdzie
z pomocą

\\\ ŻaBia wOla

Urząd Gminy otrzymał 
dofinansowanie na remont 
Domu Kultury w Żabiej Woli. 

w ramach konkursu „Ochrona 
zabytków i budownictwa tra-

dycyjnego” gminy mogły ubiegać się o 

środki z Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2014-2020. Dofinan-
sowanie mogło wynosić do 63,63% 
kosztów kwalifikowanych, maksymal-
nie do 500 tys. zł. 

– Są to środki, dzięki którym uda 
się tchnąć nowe życie w mazowieckie 
zabytki. Zależało nam, aby wesprzeć te 
obiekty, które potrzebują natychmia-

stowego remontu lub renowacji – pod-
kreślił podczas podpisywania umów 
marszałek adam Struzik.

Mazowieckie gminy uzyskały w su-
mie 3,6 mln zł. 

Wsparcie można było otrzymać na 
budowę, przebudowę lub wyposażenie 
obiektów pełniących funkcje kulturalne, 
w tym m.in. świetlice, domy kultury a 
także kształtowanie przestrzeni.

– Niestety stan techniczny wielu za-
bytków jest zły. a często są to budynki 
czy przestrzenie, które na co dzień służą 
lub mogłyby służyć mieszkańcom np. 
jako domy kultury czy miejsca spotkań. 
Chcielibyśmy, aby ich potencjał nie zo-
stał zaprzepaszczony, a mieszkańcy i 
turyści mogli z nich w pełni korzystać. 
Dlatego tak ważne jest, aby zostały one 
odpowiednio zabezpieczone – mówiła 
członkini zarządu województwa mazo-
wieckiego Janina ewa Orzełowska.

Gmina Żabia Wola na remont za-
bytkowego dworu klasycystycznego 
pełniącego funkcję Domu Kultury, otrzy-
mała 344 408 zł dofinansowania. 

Joanna Grela

Wyremontują Dom Kultury

Dworek w Żabiej Woli zostanie wyremontowany
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Kwalifikacja wojskowa
\\\ BRWINÓW

Na początku marca wszyscy 
mężczyźni, którzy urodzili się  
w 2000 r., zamieszkali  
na terenie gminy Brwinów, 
będą musieli stawić się 
przed wojskową komisją 
kwalifikacyjną. 

k walifikacja wojskowa przeprowa-
dzona będzie w dniach od 5 do 7 

marca 2019 r. W tym roku wezwanie 
przed oblicze lekarskiej komisji kwa-
lifikacyjnej otrzyma 115 mieszkańców 
gminy Brwinów.

Ocena kwalifikacyjna polega na oce-
nie stanu zdrowia pod kątem ustalenia 
zdolności do czynnej służby wojskowej 
w przypadku zagrożenia zbrojnego 
państwa. Wszyscy poddani ocenie męż-
czyźni oceniani są poprzez przydzie-
lenie odpowiedniej kategorii wojsko-
wej. Oznaczane są one odpowiednimi 
literami kategorii a, B, D i e. Co one tak 
naprawdę oznaczają? 

Kategoria A oznacza „zdolny do 
czynnej służby wojskowej”. Oznacza to, 
że osoba może odbywać każdą formę 
czynnej służby wojskowej lub służby 
w obronie cywilnej, zarówno w czasie 
pokoju, jak i w razie mobilizacji oraz w 
czasie wojny (z wyjątkiem zawodowej 
służby wojskowej, o zdolności do której 
orzekają wojskowe komisje lekarskie). 
Obecnie nie ma już obowiązku odbywa-
nia zasadniczej służby wojskowej oraz 
przeszkolenia wojskowego absolwen-
tów szkół wyższych. W związku z tym 
wszystkie osoby, w stosunku do których 
orzeczona zostanie kategoria a, jeżeli 
nie zgłaszają się ochotniczo do pełnie-
nia służby wojskowej, są przenoszone 
do rezerwy.

Kategoria B oznacza czasową nie-
zdolność do czynnej służby wojskowej 
przez okres do dwóch lat. Oznacza to, 
że aktualny ogólny stan zdrowia unie-
możliwia pełnienie tej służby. Wszyscy 
z kategorią B otrzymają ponowne we-
zwanie do kwalifikacji wojskowej po 
upływie okresu, na jaki orzeczona zo-
stała czasowa niezdolność do czynnej 
służby wojskowej.

Kategoria D oznacza niezdolność 
do czynnej służby wojskowej w czasie 
pokoju. Osoba której przydzielona zo-
stała ta kategoria nie może zostać po-
wołana do żadnej z form czynnej służby 
wojskowej w czasie pokoju i jest prze-
noszona do rezerwy.

Kategoria E oznacza trwałą i cał-
kowitą niezdolność do czynnej służby 
wojskowej zarówno w czasie pokoju, jak 
i w razie mobilizacji oraz w czasie wojny. 
Osoba taka nie podlega obowiązkowi 
wojskowemu.

Kategorie wojskowe przydzielane 
są nie tylko na podstawie przepro- 
wadzonych przez komisję badań, ale 
również z uwzględnieniem dokumen- 
tacji medycznej przedstawionej przez 
badanego. Dlatego ważne jest, aby pod-
czas badania lekarskiego przez komi-
sją mieć przy sobie wszelkie zaświad- 
czenia dotyczące naszego zdrowia.  
W sytuacji, kiedy komisja nie jest w 
stanie wydać orzeczenia o kategorii, 
osoba taka może zostać skierowana 
na dodatkowe badania lub obserwację 
szpitalną przez specjalistów, co pozwoli 
na określenie faktycznego stanu zdro-
wia. Poddanie się tym badaniom jest 
obowiązkowe.

Osoby, wobec których orzeczona 
zostanie kategoria zdolności a lub D  
do czynnej służby wojskowej, po upra-
womocnieniu się orzeczenia powia- 
towej komisji lekarskiej (co następuje 
po 14 dniach od wydania orzeczenia) 
zostaną przeniesione z urzędu do re-
zerwy.

Obowiązkowi stawienia się do kwa-
lifikacji wojskowej w 2019 r. podlegają:
– mężczyźni urodzeni w 2000 r.;
– mężczyźni urodzeni w latach 1995-
1999, którzy nie posiadają określonej 
kategorii zdolności do czynnej służby 
wojskowej;
– osoby urodzone w latach 1998-1999 
które zostały uznane przez powiatowe 
komisje lekarskie (kategoria zdolno-
ści B) ze względu na stan zdrowia, za 
czasowo niezdolne do czynnej służby 
wojskowej;
– kobiety urodzone w latach 1995-
2000, posiadające kwalifikacje przydat-
ne do czynnej służby wojskowej, oraz 
kobiety pobierające naukę w celu uzy-
skania tych kwalifikacji, które w roku 
szkolnym lub akademickim 2018/2019 
kończą naukę w szkołach medycznych 
i weterynaryjnych oraz na kierunkach 
psychologicznych, albo będące student-
kami lub absolwentkami tych szkół lub 
kierunków, o których mowa w paragra-
fie 2 rozporządzenia Rady Ministrów z 
dnia 28 kwietnia 2017 roku, w sprawie 
wskazania grup kobiet poddawanych 
obowiązkowi stawienia się do kwalifi-
kacji wojskowej (Dz. U. poz. 321);
– osoby, które ukończyły 18 lat i zgłosiły 
się ochotniczo do pełnienia służby woj-
skowej, jeżeli nie posiadają określonej 
kategorii zdolności do czynnej służby 
wojskowej.

Kwalifikacja wojskowa przepro-
wadzana jest w siedzibie Powiatowej 
Komisji Lekarskiej w Pruszkowie, ul. 
hubala 5, tel. 22 758 41 76. Więcej in-
formacji udziela Referat Spraw Obywa-
telskich Urzędu Gminy Brwinów – tel. 
22 738 26 85.

Marek Zdrzyłowski

Służba wojskowa nie jest już obowiązkowa

\\\ WARSZAWA

Wkrótce zostaną wybrani 
wykonawcy rozbudowy  
portu lotniczego na Okęciu.  
W 2018 roku na Lotnisku 
Chopina odprawiono prawie  
18 milionów pasażerów. 

p rzebudowa portu lotniczego na 
Okęciu wynika z konieczności 

zwiększenia przepustowości obsługi-
wanych pasażerów w ciągu godziny. 
Przedsiębiorstwo Państwowe Porty 
Lotnicze (PPL) musi więc zwiększyć 
możliwości odpraw pasażerów oraz 
obsługi samolotów.

– W grudniu 2018 r. na Lotnisku 
Chopina odprawiono ponad 1,2 mln 

osób, czyli o 10 proc więcej niż w grud-
niu 2017 r. – informuje lotnisko. – W 
zeszłym roku, w ruchu międzynaro-
dowym, uczestniczyło prawie 16 mln 
(wzrost o 17,2 proc.), a w ruchu krajo-
wym blisko 1,8 mln osób.

To o 59% więcej niż w 2015 roku, w 
związku z tym można się spodziewać, że 
możliwości odpraw na akceptowalnym 
poziomie skończą się do 2023 roku. 
Centralny Port Komunikacyjny, według 
optymistycznych prognoz, powstanie 
w 2027 roku. 

20 grudnia 2018 r. Mikołaj Wild, 
sekretarz stanu w Ministerstwie Infra-
struktury i Tomasz Zdzikot, sekretarz 
stanu w Ministerstwie Obrony Narodo-
wej podpisali porozumienie, na mocy 
którego MON przekazał 8,5 ha w dzier-

żawę PPL. Teraz ten fragment płyty jest 
wykorzystywany przez wojsko. Dzięki 
temu może rozpocząć się rozbudowa 
lotniska. 

– efektem pozyskania dodatkowe-
go terenu przez PPL i przebudowy pół-
nocnego terminalu będzie: utworzenie 
nowych stanowisk postojowych dla 
ośmiu samolotów pasażerskich typu C 
(np. Boeing 737) lub 3 samolotów typu 
e (np. Boeing 787) i 2 samolotów typu 
C, dodatkowe cztery poczekalnie w stre-
fie odlotów non-Schengen dla ok. 1000 
pasażerów wraz z zabudowaniem prze-
jazdu pod terminalem – informuje PPL.

W terminalu pojawią się też nowo-
czesne bramki biometryczne, tzw. aBC 
(automated border control), do samo-
dzielnej kontroli dokumentów. 

– Przepustowość Lotniska Chopina 
dramatycznie się kurczy. Obecnie w mo-
mencie tzw. szczytów wykorzystujemy 
100% naszych zasobów. Należy pamię-
tać, że przepustowość nie ogranicza się 
wyłącznie do dróg startowych – doty-
czy to także pozostałych elementów 
infrastruktury i jest tak słaba, jak jej 
najsłabsze ogniwo – mówi Piotr Rudz-
ki z Biura Prasowego Lotniska Chopina. 
– Przebudowa naszego portu jest rów-
nież konieczna pod kątem tworzenia 
Centralnego Portu Komunikacyjnego. 
Lotnisko Chopina obecnie wypracowuje 
masę krytyczną dla CPK. Dlatego też nie 
możemy zwalniać tempa i musimy do-
stosować się do potrzeb przewoźników, 
którzy chcą uruchamiać połączenia do 
Warszawy lub rozwijać się w naszym 
regionie.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Rozbudują lotnisko

\\\ MaZOwsZe

Zewsząd słyszymy głosy  
o konieczności troski  
o czyste powietrze. Jednym  
ze sposobów jest zmniejszenie 
zanieczyszczeń przez domy 
jednorodzinne. Pomocne mogą 
być w tym środki  
z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej.

r egularnie słyszymy informacje 
o złym stanie powietrza i wyso-

kim natężeniu pyłów PM10 i PM2.5. 
W takich przypadkach zaleca się jak 
najkrótszy okres przebywania na ze-
wnątrz. Dotyczy to przede wszystkim 
kobiet w ciąży, osób zmagających się z 
chorobami układu oddechowego bądź 
serca i seniorów. Jednakże każdy z nas 
może wpływać na stan środowiska, 
korzystając z komunikacji miejskiej 
zamiast poruszania się samochodem 
oraz ogrzewając budynki odpowiedni-
mi materiałami. Często jednak niektóre 
działania wiążą się ze sporymi koszta-
mi. Na szczęście osoby fizyczne mogą 
pozyskać dofinansowanie z Wojewódz-

kiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej. 

Program „Czyste powietrze” zmie-
rza do zmniejszenia emisji pyłów i 
innych zanieczyszczeń wytwarzanych 
przez domy jednorodzinne. Jego przed-
miotem jest wymiana starych pieców na 
paliwo stałe oraz termomodernizacja 
budynków. Z jednej strony to ochro-
na środowiska, z drugiej szansa na 
oszczędności. 

O dofinansowanie, w formie dotacji 
bądź pożyczki, w ramach programu mo-
gą ubiegać się osoby fizyczne, które są 
właścicielami domów jednorodzinnych 
bądź wydzielonego lokalu mieszkalne-
go. Przedmiotem dofinansowania może 
być wymiana pieców oraz zakup i mon-
taż nowych źródeł ciepła, docieplenie 
budynku, wymiana stolarki okiennej i 
drzwiowej, instalacja odnawialnych źró-

deł energii oraz montaż wentylacji me-
chanicznej. Uczestnictwo w projekcie 
„Czyste powietrze” pozwala na zwrot 
części poniesionych kosztów na inwe-
stycję. Dotacja liczona jest maksymalnie 
do 53 tys. zł, z kolei minimalny koszt 
kwalifikowany to 7 tys. zł. Oprocento-
wanie zmienne pożyczki – nie więcej niż 
WIBOR 12M + 70 punktów bazowych 
(nie mniej niż 2% rocznie), spłata: do 
180 miesięcy.

Podpisywanie umów w ramach 
programu możliwe jest do 31 grudnia 
2027 r., zaś zakończenie wszystkich 
prac musi nastąpić do 30 czerwca 2029 
r. Wniosek w ramach projektu „Czyste 
powietrze” można złożyć drogą interne-
tową: https://portal.wfosigw.pl/strona-
-glowna-programu.

Artur Szpuda

Na głównym lotnisku w Polsce powoli zaczyna brakować miejsca

Czyste 
powietrze

Montaż ogniw fotowoltaicznych
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\\\ PiastÓw

Piastowski magistrat planuje 
poważną inwestycję w postaci 
przebudowy i rozbudowy 
Liceum Ogólnokształcącego im. 
adama Mickiewicza. Władze 
miasta chcą zrealizować 
zadanie w oparciu o umowę 
o partnerstwie publiczno-
prywatnym. 

k ilka lat temu wokół liceum im. ada-
ma Mickiewicza było gorąco. Na 

pierwszym planie znalazła się kwestia 
podmiotu, który ma prowadzić placów-
kę. W 2013 r. Piastów otrzymał od za-
rządu powiatu pruszkowskiego wypo-
wiedzenie porozumienia. Możliwe były 
różne scenariusze. Rozważano połącze-
nie Mickiewicza z Zespołem Szkół im. 

Fridtjofa Nansena, jednak do tego nie 
doszło. Przez pewien czas los liceum był 
niepewny. Gdy w 2014 r. starostą został 
Zdzisław Sipiera, placówka ponownie 
trafiła „pod skrzydła” Piastowa. Kwestię 
tę uregulowano formalnie, podpisując 
akt notarialny. Szkoła należy więc do 
Piastowa i pod szyldem miasta funk-
cjonuje ponownie od września 2015 r.

Jak wiadomo, tego typu obiekty wy-
magają określonych nakładów finan-
sowych, przeznaczanych nie tylko na 
utrzymanie, ale i modernizację. Od lat 
mówi się o potrzebie rozbudowy lice-
um, jednak do konkretów nie doszło. 
W 2016 r. władze Piastowa zajęły się 
kwestią projektu rozbudowy placówki. 
Następnie przyszedł czas na realizację, 
ale tu pojawiły się trudności. W pla-
nach było stworzenie kompleksu lice-
alno-gimnazjalnego, jednak po reformie 
oświaty plany trzeba było zweryfiko-
wać. Nie oznacza to, że idea rozbudowy 
Mickiewicza odeszła w zapomnienie. 
hala sportowa i boisko to obiekty, które 
bardzo przydałyby się uczniom.

Mogłoby się wydawać, że skoro 
projekt jest, a władze wyrażają wolę 
realizacji inwestycji, pozostaje tylko 
znaleźć wykonawcę inwestycji. Tu po-

jawił się problem w postaci pieniędzy. 
Miasto podejmowało próby znalezienia 
partnera prywatnego, ale bezskutecz-
nie. Marzenia o tym, że inwestycję uda 
się zrealizować w 2018 r., trzeba było 
odłożyć na później.

Piastów nie zamierza składać bro-
ni i chce zrealizować koncepcję. Miasto 
ponownie ogłosiło przetarg na przebu-
dowę i rozbudowę liceum im. adama 
Mickiewicza. Planowana jest również 
budowa hali sportowej przy ul. 11 Listo-
pada 2a. W założeniu partner prywatny 
sfinansuje i wykona roboty budowlane, 
a następnie będzie odpowiadał za utrzy-
manie obiektu. Czas umowy o partner-
stwie publiczno-prywatnym wynosi 22 
lata.

Dzięki inwestycji placówka zyskała-
by nowy blask, a uczniowie odpowied-
nie warunki do nauki. Plan zakłada 
budowę nowej części liceum wraz z 
łącznikiem oraz częścią biblioteczną. 
Obecny obiekt przeszedłby gruntowny 
remont. Inwestycja zakłada stworzenie 
hali sportowej oraz zagospodarowanie 
terenu, czyli wykonanie parkingu, chod-
nika oraz boiska.

W sprawie przebudowy i rozbudo-
wy liceum więcej będzie można powie-
dzieć po 8 marca, kiedy minie termin 
zgłoszeń potencjalnych partnerów 
projektu.

Artur Szpuda

\\\ BRWINÓW

Podczas III sesji Rady Miejskiej 
w Brwinowie radni przyjęli 
uchwały dotyczące budżetu 
gminy na bieżący rok  
oraz Wieloletniej Prognozy 
Finansowej gmin Brwinów  
na lata 2019-2025. 

p rojekty budżetu oraz prognozy 
finansowej zostały pozytywnie 

zaopiniowane przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową w Warszawie, która jest 
instytucją nadzorczą nad gminami w 
zakresie spraw finansowych.

Budżet gminy Brwinów na rok 
2019 zakłada, że wszystkie wydatki 
gminy pochłoną kwotę 159,8 mln zło-
tych. Uchwała budżetowa przewiduje, 
że przychody gminy w tym roku osiągną 
wartość 154,74 mln zł, co wskazuje, że 
planowany deficyt gminy osiągnie war-
tość ok. 5 mln złotych. Jest to wskaźnik 
na akceptowalnym, bezpiecznym pozio-
mie. Deficyt w kwocie 3,15 mln zł ma 
zostać pokryty przychodami z wolnych 
środków, pozostała kwota deficytu w 
wysokości ponad 1,9 mln pokryta zo-
stanie z zaciągniętych kredytów. Deficyt 
budżetowy jest normalnym zjawiskiem 
w gospodarce finansowej jednostek sa-
morządowych, koniecznym w przypad-
ku ich dynamicznego rozwoju. Umoż-
liwia ponadto pozyskiwanie środków 
zewnętrznych.

Największa część środków budże-
towych, ponad 49 mln złotych, prze-
znaczona zostanie na oświatę. Ponad 
41 mln zł przeznaczone zostanie na 
funkcjonowanie szkół i przedszkoli, 
natomiast ponad 8,5 mln zł pochło-
ną działania inwestycyjne w obiekty 

oświatowe. W tym roku ukończona 
zostanie budowa przedszkola w Żół-
winie, na którą w tegorocznym budże-
cie zabezpieczono środki w wysokości 
7,4 mln zł. Na modernizację placówek 
oświatowych przeznaczono 660 tys. zł, 
natomiast 300 tys. zł na budowę placów 
zabaw w przedszkolach.

Budżet przewiduje wydatkowanie 
ponad 36,6 mln złotych na realizację 
zadań inwestycyjnych. Środki te nie-
zbędne są na kontynuację projekto-
wania i budowy sieci kanalizacyjnej w 
Owczarni, Żółwinie i Otrębusach. Wśród 
nowych inwestycji dla których zabez-
pieczone zostały środki w budżecie jest 
budowa parkingu P&R przy stacji WKD 
w Otrębusach, przebudowa targowiska 
w centrum Brwinowa. Zaplanowane są 
również inwestycje drogowe – przebu-
dowa ul. T. Kościuszki, J. I. Kraszewskie-
go od ul. Pszczelińskiej do ul. M. Konop-
nickiej, ul. Kampinoskiej w Brwinowie, 
ul. Leśnej w Kaniach od ul. Uroczej do 
ul. Górnej (projekt i budowa), ul. Żół-
wińskiej w Owczarni na odcinku od 
ul. Mieszka I do ul. Kazimierzowskiej, 
budowa drogi w Parku Miejskim w 
Brwinowie, drogi dojazdowej do kom-
pleksu obiektów PZLPiT „Mazowsze”, 
ul. Słonecznej w Mosznie i Krośnie Wsi 
(projekt).

W 2019 r. opracowane zostaną rów-
nież dokumentacje projektowe przebu-
dowy ul. Sienkiewicza i Żwirki i Wigury, 
ul. Grudowskiej, J.I. Kraszewskiego na 
odcinku od ul. M. Konopnickiej do ul. 
Kępińskiej, ul. Krótkiej i ul. Sadowej w 
Brwinowie, ul. Polnej w Otrębusach, a 
także ul. Karolińskiej na odcinku od ul. 
Natalińskiej do ul. Franciszkańskiej. Za-
planowano również kontynuację rozbu-
dowy sieci ścieżek dla rowerów.

Ważnym elementem budżetu gmi-
ny są wydatki na pomoc społeczną, na 
którą gmina przeznaczy 29,2 mln zł. Z 
kwoty tej sfinansowane zostaną takie 
wydatki jak wypłaty świadczeń, opieka 
socjalna, działalność świetlic.

Na transport i łączność przeznaczo-
ne zostanie ponad 24,5 mln zł. Z tej kwo-
ty sfinansowane zostaną m.in. zakup 
oznakowania drogowego, materiały do 
równania dróg, remonty bieżące dróg 
bitumicznych i remonty chodników. W 
tej kwocie zawarte są również wydatki 
na usługi transportowe oraz inwestycje 
drogowe.

Ponad 18 mln zł przeznaczonych 
zostanie na wydatki w zakresie gospo-
darki komunalnej i ochrony środowiska 
takich ja np. odbiór odpadów, sprząta-
nie gminy, pielęgnacja zieleni, konser-
wacja oświetlenia ulic, placów i dróg.

Prawie 9 mln złotych gmina Brwi-
nów przeznaczy na kulturę i ochronę 
dziedzictwa narodowego. 2,38 mln zł 
przeznaczone zostanie na działalność 
Gminnego Ośrodka Kultury (utrzyma-
nie GOK przy ul. Wilsona, świetlic w 
Otrębusach, Owczarni i Domaniewie a 
także Miejskiej hali Sportowej i boiska 
„Orlik”), natomiast 686 tys. dla Bibliote-
ki Publicznej w Brwinowie (biblioteka 
dla dorosłych i dla dzieci w Brwino-
wie, biblioteka w Otrębusach). Część 
środków przeznaczona jest na dotacje 
dla stowarzyszeń realizujących przed-
sięwzięcia kulturalne oraz na fundusz 
sołecki.

Znaczna część tej puli – 5,7 mln zł, 
przeznaczona zostanie na rewaloryza-
cję pałacu w Brwinowie z przeznacze-
niem na działalność kulturalną i oświa-
tową. Inwestycja ta dotowana jest ze 
środków Ue.

Na mocy porozumień między jed-
nostkami samorządowymi, gmina Brwi-
nów finansuje lub partycypuje w kosz-
tach realizacji zadań leżących w kom-
petencji województwa oraz powiatu. 
W ramach tych porozumień z budżetu 

gminy Brwinów sfinansowana zosta-
nie budowa chodnika wzdłuż ul. Nada-
rzyńskiej w Żółwinie od skrzyżowania 
a ul. Kasztanową do LKS Wolta, budowa 
chodnika od ronda Wacława Kowalskie-
go do Rynku w Brwinowie, budowa 
chodnika wzdłuż ul. Nadarzyńskiej w 
Żółwinie na odcinku od skrzyżowania 
z ul. Kasztanową do LKS Wolta, a także 
opracowanie dokumentacji projekto-
wej przebudowy skrzyżowania drogi 
wojewódzkiej 719 (ul. Obwodnica) z ul. 
Kępińską oraz opracowanie dokumen-

tacji projektowej budowy sygnalizacji 
świetlnej na przejściu dla pieszych przy 
ul. Pszczelińskiej (między skrzyżowa-
niami z ulicami Wspólną i Peronową).

Budżet gminy Brwinów jest mate-
riałem zbyt obszernym, aby można było 
przedstawić jego pełne spectrum, dlate-
go przedstawiliśmy tylko jego najważ-
niejsze aspekty. Plany są ambitne, więc 
ten rok z pewnością zaowocuje dalszą 
poprawą komfortu życia mieszkańców.

Marek Zdrzyłowski

Budżet gminy
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Planują przebudowę\\\ DofinAnSoWAniE nA PSZoK
W Piastowie przy ul. Poniatowskiego ma powstać Punkt Selektywnej Zbiórki 
odpadów Komunalnych. Miasto podpisało umowę na dofinansowanie inwe-
stycji.
Jednym z zadań gminy jest troska o porządek, która wyraża się poprzez zapewnienie 
czystości na jej terenie. Istotne jest stworzenie odpowiednich warunków, aby je re-
alizować. Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów to nic innego jak miejsce, w którym 
mieszkańcy mogą zostawić odpady. Warto wspomnieć, że PSZOK musi spełniać dwa 
warunki. Po pierwsze, punkt powinien być łatwo dostępny dla mieszkańców. Po 
drugie, należy zapewnić przyjmowanie takich odpadów jak m.in. przeterminowane 
leki i chemikalia, zużyte baterie, sprzęt elektryczny i elektroniczny, meble czy też 
odpady budowlane i rozbiórkowe.

Na krok w postaci budowy Punk-
ty Selektywnej Zbiórki Odpadów 
Komunalnych zdecydował się 
Piastów. Miasto otrzymało dofi-
nansowanie projektu i podpisało 
umowę z Narodowym Fundu-
szem Ochrony Środowiska i Go-
spodarki Wodnej. Dotacja wynosi 
blisko 1,9 mln zł, co stanowi 85% 
środków kwalifikowanych. Całko-
wity koszt inwestycji został okre-
ślony na prawie 2,2 mln zł.
Należy wspomnieć, że projekt 
składa się z kilku części. Pierw-
sza obejmuje prace budowlane 

wraz z zagospodarowaniem terenu oraz zakupem i instalacją wyposażenia. Kolejna 
kwestia to przygotowanie dojazdu do PSZOK, co wiąże się z przebudową ul. Ponia-
towskiego. Ważnym elementem będą działania edukacyjne i informacyjne miesz-
kańców oraz promocja projektu. Ostatni punkt to obsługa procesu inwestycyjnego.
Realizacja projektu ma nastąpić w tym roku.

\\\ PiastÓw
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Władze Piastowa podpisały umowę  
na dofinansowanie PSZOK
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\\\ gRODZisK MaZOwieCKi

Od 15 lutego do 3 marca  
w Grodzisku Mazowieckim,  
w ramach VI Grodziskich 
Spotkań Wielokulturowych 
„Sploty”, będą obywały się 
koncerty, wykłady, spektakle, 
warsztaty, filmy i spotkania  
z interesującymi ludźmi.  
W tym roku spotkania będą się 
odbywały pod hasłem „Światło 
ze wschodu”. 

t egoroczna, szósta już edycja Splo-
tów koncentruje się na kulturze 

Wschodu, ukazując historyczne i współ-
czesne związki z mieszkańcami dale-
kich krajów, z którymi zawsze łączyły 

nas silne związki. Kultura Wschodu 
zawsze nas fascynowała, była dla nas 
nieco tajemnicza, baśniowa, ale też war-
ta poznania.

Motywem przewodnim tegorocz-
nych spotkań jest drzewo oliwne, będą-
ce symbolem kultur krajów basenu Mo-
rza Śródziemnego, a zarazem znakiem 
pokoju i pojednania, honoru, dumy i 
wolności. W tym roku, podobnie jak w 
latach poprzednich, nie zabraknie tema-
tów związanych z przeszłością Grodzi-
ska Maz. Program spotkań jak zwykle 
w różnorodnych formach przekazu, 
prezentuje ideę wielokulturowego bo-
gactwa które wytworzyła różnorodność 
splatających się kultur, wzajemny szacu-
nek dla tradycji, tolerancja, gotowość na 
spotkanie z innymi wartościami, innym 
spojrzeniem na rzeczywistość, co wzbo-

gaca i uzupełnia naszą własną kulturę i 
świadomość istnienia i funkcjonowania 
inności. 

„Sploty” adresowane są do wszyst-
kich ciekawych świata, innych kultur, 
obyczajów i tradycji, co być może wzbo-
gaci nas duchowo i mentalnie. 

Organizatorem wydarzeń jest Willa 
Radogoszcz oraz Centrum Kultury w 
Grodzisku Maz.

Marek Zdrzyłowski

\\\ gRODZisK MaZOwieCKi

W sobotę 2 lutego grodziska 
Mediateka zaprosiła 
mieszkańców do spędzenia 
wolnego czasu na sportowo. 
Podczas spotkania 
zaprezentowali się działacze, 
szkoleniowcy i młodzi piłkarze 
Ludowego Klubu Sportowego 
cHleBnia.

s potkanie ze sportem adresowane 
było zarówno do młodszych jak i 

starszych mieszkańców, a zorganizo-
wane było tak, aby każdy znalazł tu coś 
interesującego. Młodsi uczestnicy mieli 
okazję wziąć udział w grach, zabawach i 
konkursach. Można było pograć w piłkę 
nożną w rozgrywce FIFa. Tego dnia joy-
sticki nie miały okazji odpocząć choćby 
przez chwilę, ta gra bowiem ma wielu 
swoich zagorzałych zwolenników.

Ogromnym zainteresowaniem cie-
szyła się również bramka Turbo Kozak, 

gdzie młodzi adepci piłki nożnej mieli 
możliwość strzelenia w wysoko punk-
towane okienko. Wprawdzie to trudna 
sztuka, ale niektórzy potrafili ulokować 
piłkę dokładnie w tym miejscu.

Trudną sztuką okazała się żongler-
ka piłką. Spośród wielu chętnych tylko 
nielicznym udawało się odbijać piłkę 
nieco dłużej, większość kończyła na 

3-4 odbiciach. ale był też jeden mały 
spryciarz, który podbijał piłkę niemal do 
znudzenia. Prawdziwy mistrz.

Przez całe spotkanie oblegany był 
potężny quad, w którym można było 
poczuć się jak Rafał Sonik. Dzieci nie-
ustannie dosiadały mustanga, pozując 
rodzicom do pamiątkowych fotek.

Starsi mieli okazję zapoznać się  
z działalnością LKS Chlebnia. Na wy- 
stawie fotograficznej prezentowane 
były najciekawsze momenty z życia  
i działalności klubu. Była to również 
znakomita okazja porozmawiania ze 
szkoleniowcami, zapoznania się z hi-
storią i dokonaniami klubu. Na kolejnej 
wystawie można było obejrzeć sporto-
we trofea zdobyte przez zawodników 
klubu.

Ogromnym zainteresowaniem cie-
szyła się ekspozycja projektu „Grodzisk 
ponad chmurami” przygotowana przez 
Mariusza Smysło i Piotra Laskowskiego. 
Można było obejrzeć zdjęcia związane 
z górami i wspinaczką wysokogórską, 
zarówno na ekspozycji jak też wyświet-
lanych na monitorze. Była to również 
okazja wejść do środka alpinistycznego 
namiotu i sprawdzić, czy jest wystarcza-
jąco wygodny dla mieszczucha. autorzy 

ekspozycji nieustannie zasypywani byli 
mnóstwem pytań o prezentowane eks-
ponaty używane podczas wspinaczki 
– liny, uprzęże, kości, friendy, tricampy, 
czekany, buty, raki i wiele innych. Każdy 
z tych elementów ma swoje konkretne 
zastosowania, których znaczenie dla 
osiągnięcia sukcesu podczas wyprawy 
cierpliwie tłumaczyli zainteresowanym, 
głównie rodzicom najmłodszych uczest-
ników.

Uczestników sportowego spotkania 
w Mediatece odwiedził burmistrz Gro-
dziska Grzegorz Benedykciński, który 
wyraził swoje uznanie dla organizato-
rów tego znakomicie przygotowanego i 
interesującego spotkania. Powiedział, że 
takie tematyczne spotkania są strzałem 
w dziesiątkę i zapewne staną się stałym 
punktem w działalności Mediateki.

Tekst i zdjęcia Marek Zdrzyłowski

KULTURA/SPOŁECZEŃSTWO

\\\ PROGRAM WYDARZENIA

Wystawa marzenie
\\\ PRUSZKÓW

W galerii Nowa Stacja 
w Pruszkowie można 
podziwiać wystawę projektu 
„Pruszkowiak” Macieja 
Bochnowskiego. autor 
przygotował wyjątkowe zdjęcia 
i historie osób związanych  
z miastem i regionem. 

i dąc na zakupy, możemy podziwiać 
niezwykłe fotografie. Obok wysta-

wy projektu „Pruszkowiak” nie da się 
przejść obojętnie. Każda fotografia 
przedstawia konkretną osobę, a ta pre-
zentuje swoją historię. Portrety Macieja 
Bochnowskiego są wyjątkowe, ponie-
waż tkwi w nich głębia i wyrazistość. 
autor projektu w założeniach postawił 
na odkrywanie ludzi, których moż-
na spotkać na ulicy każdego dnia, ale 
wspólnym mianownikiem jest dla nich 
Pruszków i okolice. – Zawsze będę pod-
kreślał, że „Pruszkowiak” to projekt dla 
mieszkańców i o mieszkańcach. Cieszy 
mnie zainteresowanie wystawą i duża 
liczba osób uczestniczących w otwar-
ciu wystawy w Nowej Stacji. Przyznam 
szczerze, że nie spodziewałem się takiej 
frekwencji. Był to dla mnie efekt „wow!” 
– mówi Maciej Bochnowski. – Sądzę, 

że to pewien etap przełomowy. Jeżeli 
„Pruszkowiak” był częściowo anonimo-
wy, to udało się przełamać tę barierę. 
Na profilu „Pruszkowiak” na Facebooku 
pojawiają się kolejne zdjęcia i historie, 
więc zachęcam do śledzenia – dodaje.

Duże zainteresowanie wystawą jest 
motywacją dla autora. Maciej Bochnow-
ski nie zamierza spoczywać na laurach, 
co gwarantuje kolejne ciekawe historie 
w ramach projektu. – aparat pali mi się 
w rękach. Muszę przyznać, że spotkania 
z bohaterami projektu są dla mnie nie-
zwykłymi przeżyciami. Czasami czło-
wiek nie chce, aby historia się kończyła. 
To piękne, że wśród nas jest tylu ludzi 
z pasją. Każdy ma swoją historię. Wie-
rzę, że „Pruszkowiak” i jego obecność w 
Nowej Stacji da wielu osobom poczucie 
wyjątkowości i świadomość tego, że 
każde wykonywane działanie jest warte 
uwagi. Osobiście, jako autorowi, projekt 
dał mi ogromną siłę i mówiąc szczerze, 
mam głód kolejnych zdjęć, kolejnych 
bohaterów – nie ukrywa Bochnowski.

Wystawę będzie można podziwiać 
w galerii Nowa Stacja do końca marca. 
honorowy patronat nad nią objęli staro-
sta pruszkowski Krzysztof Rymuza oraz 
prezydent Pruszkowa Paweł Makuch.

Artur Szpuda

Wystawa wzbudziła zainteresowanie
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Światło ze wschodu

Sportowa sobota

15.02 godz. 13.00 – Ratujący i ratowani – spotkanie dla szkół w Mediatece;
15.02 godz. 17.30 – Marsz Pamięci w 78. rocznicę likwidacji getta – zbiórka pod dworce PKP;
15.02 godz. 18.00 – Koncert zespołu Dikanda – sala widowiskowa C.K.;
16.02 godz. 14.00 – Jak rozmawiać o Sprawiedliwych – panel dyskusyjny w Willi Niespodzianka;
17.02 godz. 18.00 – Spektakl „Do Polski” – Willa Niespodzianka;
18.02 godz. 18.00 – Lukhtak, tradycyjne lalki z Tadżykistanu – warsztaty w Willi Radogoszcz (zapisy);
19.02 godz. 18.00 – Projekcja filmu „Zud” – Mediateka;
20.02 godz. 18.00 – Tradycyjna kuchnia kirgiska – warsztaty w Mediatece (zapisy);
21.02 godz. 18.00 – Złoty ptak – opowieści – Willa Niespodzianka;
22.02 godz. 18.00 – Krótka podróż do Iranu – spotkanie w Willi Niespodzianka;
23.02 godz. 14.00 – Szlakiem Chasydów – spacer – zbiórka pod bramą cmentarza żydowskiego;
23.02 godz. 17.00 – Spotkanie z prof. M. Głowińskim – Willa Niespodzianka;
24.02 godz. 18.00 – Opowieści ze Sztetla – Opowieści z walizki – Willa Niespodzianka;
25.02 godz. 18.00 – Tumar, kirgiski amulet – warsztaty w Willi Radogoszcz (zapisy);
26.02 godz. 18.00 – Little Poland in India – projekcja filmu w Mediatece;
27.02 godz. 18.00 – Tradycyjna kuchnia indyjska – warsztaty w Mediatece (zapisy);
28.02 godz. 18.00 – Pierścień Salomona – opowieści w Willi Niespodzianka;
01.03 godz. 18.00 – Tatarzy na Kresach – spotkanie z K.Węglicką – Willa Niespodzianka;
02.03 godz. 14.00 – Grodzisk – miasto wielu wyznań – spacer. Zbiórka pod bramą Gedeon Richter;
02.03 godz. 17.00 – Gruzja znana i nieznana – spotkanie w Willi Niespodzianka;
03.03 godz. 19.00 – Cicha&Spółka – koncert Karoliny Cichej z zespołem – Mediateka.

Na takim quadzie można było poczuć się jak Rafał Sonik
Burmistrz Grodziska pokazał, że ma 
prawdziwe poczucie humoru
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DaM PRaCĘ 

Producent urządzeń medycznych  
poszukuje pracowników na stanowisko 
montażysty. Osoby zatrudnione będą 

odpowiedzialne za montaż elektryczny, 
mechaniczny i optyczny  

produkowanych wyrobów.  
Wymagania: Zdolności manualne,  

dokładność, sumienność, umiejętność 
czytania dokumentacji technicznej,  
gotowość do poszerzania wiedzy.  

Prosimy o przesyłanie CV  
na adres email: praca@freymedical.eu 

Zatrudnię pilnie pomoc nauczyciela do 
przedszkola w Łazach koło Magdalenki: 
tel. 506-12-52-82 ,CV przedszkolefanta-
zja@interia.pl

PRZYJMĘ DO PRODUKCJI  
DO ZAKŁADU W PIASECZNIE. PRACA  
W GODZ 08.00-16.00 (SOB,ND WOLNE.) 
TEL. 509 045 212, EMAIL:  
KONTAKT@AQUA-TECH.COM.PL

Osobę do napraw i konserwacji maszyn 
w sortowni owoców. Mile widziane 
doświadczenie w obsłudze  instalacji 
chłodniczych. Praca w Czaplinku k.Góry 
Kalwarii. Tel 886 940 174

Cukiernika i pomoc, tel. 608 079 659 

Firma ogrodnicza zatrudni pracowników 
fizycznych, ogrodników, brygadzistów. 
Wymagane doświadczenie oraz prawo 
jazdy kat.B Tel. 507 526 922

dO sprząTania OsiedLa w mYsiadLe 
TEL. 606-879-250 

Zatrudnię pomoc kuchenną, praca  
pon-pt 5.00 –12.00 bardzo dobre  
warunki pracy. Jaworowa/Raszyn,  
tel. kon. 668 441 724 

Magazyniera, praca w Czaplinku k.Góry 
Kalwarii. tel 886 940 174

Pracowników budowlanych do prac re-
montowo-wykończeniowych:Glazurnik, 
Malarz, Szpachlarz tel. 605 057 467

zatrudnię serwisanta ogumienia,  
chylice tel. 227564097, 601348535

Poszukujemy logopedy, praca  
w niepełnym wymiarze, przedszkole  
w Łazach tel.506-12-52-82,  
CV przedszkolefantazja@interia.pl

Lekka praca dla montera,  
tel. 22 754 46 70 

Zatrudnię fryzjerkę lub podnajmę  
stanowisko, tel. 501 143 827

Zatrudnię pracowników do masarni  
i do przyuczenia, tel. 606 259 458

Kierowcę kat. C z Piaseczna lub okolic  
do dystrybucji lodów i mrożonek,  
tel. 693 298 158

Zatrudnię murarza, umiejętność  
murowania z kamienia, tel. 509 447 601

Zatrudnię ekspedientkę do sklepu  
spożywczego w Konstancinie,  
tel. 602 126 840

Zatrudnię kierowcę kat. C do hurtowni 
piwa i napoi Obowiązki: załadunek  
i rozładunek towaru. Wynagrodzenie: 
3000-5000zł Siedziba: Radzymin  
Realizacja dostaw: rejon Pruszkowa  
i okolic Kontakt:515219096

UsŁUgi 

AUTOMATYKA, NAPĘDY  
DO BRAM-PRZESUWNYCH,  
GARAŻOWYCH, DWUSKRZYDŁOWYCH. 
SPRZEDAŻ, MONTAŻ I SERWIS.  
TEL- 790 331 339

Pracownia Tapicerska  
tel.502-908-661  

www.tapicer-wolka.pl 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  
TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel-502 093 588, 22 756 57 63 

OCIEPLENIE PODDASZA K/G,  
MALOWANIE, PRZERÓBKI BUDOWLANE 
603308185.

Remonty - wykończenia wnętrz,  
wysoka jakość wykonywania prac.  
Tel. 512597388

Anteny TV, SAT. Konfiguracja i naprawa 
sprzętu RTV zadzwoń 501 700 315

Usługi remontowe kompleksowo,  
malowanie elewacji tel: 515 144 294

Elektryk, tel-666 890 886

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

postawiłeś dom, szukasz elektryka 
dzwoń- 600 344 271  

montaż, wymiana pokryć dachowych, 
naprawy. 603308185. 

Docieplanie Budynków. Solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572

MALOWANIE REMONTY, MEBLE  
NA WYMIAR - SOLIDNIE 788-882-780

PRANIE-CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY.  
600 421 203

Docieplanie budynków 795 96 96 96 

Kominiarz tel. 500 214 632

Tynki wewnętrzne tel 533-125-444

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352

Glazura, gres, spieki 601 21 94 82

Studnie tel: 601 231 836

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480

Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia, 
tel. 501 299 360 

glazura, remonty, tel. 609 926 758 

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581 

Naprawa pralek, tel. 602 322 951 

Renowacja mebli, tel. 510 266 143

Wylewki agregatem, styrobeton,  
tel. 668 327 588

Ocieplenia pianą pur, tel. 668 327 588

Dachy - krycie, naprawy,  
tel. 511 928 895  

KUPiĘ 

Skup srebra, tel. 509 447 601

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418

Kupię QUADA 110/250 cm, „chińskiego” 
- uszkodzonego, do remontu,  
tel. 698 698 839 

aUtO-MOtO KUPiĘ

ODKUPIMY Twoje auto szybko  
i uczciwie. Tel-513 323 123

Skup Aut Gotówka do ręki  
tel. 502 467 070 

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692
Skup aut, najwyższe ceny, 503901642
Skup aut 2002-2018r. 505 530 300
Auto skup, tel. 513 323 123

nieRUCHOMOŚCi wynaJeM

Wynajmę halę produkcyjno-biurową  
o pow. 400 m2 w Józefosławiu,  
teren ogrodzony tel. 511 103 129,  
790 888 999
Pawilon 28m2 \”Pod Kopułą”\ Szkolna 
13c paw.18a 509 86 72 38
MELDUNEK, PESEL, UMOWA - OK!  
224 999 888
Pok 2-os (350+), 1-os (550+)  
577 88 69 88
Wynajmę halę 1000 m2 lub inne  
propozycje, Prażmów, tel. 602 77 03 61
Magazyny w Antoninowie, ochrona  
całodobowa, tel. 604 470 270,  
604 470 370

nieRUCHOMOŚCi sPRZeDaM 

Sprzedam działkę rolną 1 h, 50 m szer., 
12 zł m2, i budowlaną 1800 m2  
- 35 zł m2 - 10 km od Góry Kalwarii  
tel. 695 677 434

działka budowlana w pruszkowie  
- 585m przy ul. Żbikowskiej/przy  

potoku (180.000,00 zł) o atrakcyjnym 
kształcie (prostokąt 29,5m x 20m)  

i lokalizacji. cicha okolica zabudowy 
jednorodzinnej i terenów zielonych  
w bliskości zjazdu z autostrady a2  
do warszawy. istnieje możliwość  

sprzedaży razem z działkami  
sąsiadującymi (łącznie aż do 2.340m). 

Telefon: 0 601 532 534 

ZDROwie 
Psychoterapia Góra Kalwaria  
660 565 007  
www.psychoterapiagorakalwaria.pl, 
1-konsultacja bezpłatna
Leczenie pijawkami, runów  
ul. solidarności 49, tel-516 172 275  

Finanse 
Kredyty bankowe www.procesuj.pl  
887 887 559
Antykomornik.690-016-555 
Pożyczki pozabankowe. Certyfikat KNF 
690-016-555  

OGŁOSZENIA

\\\  OgŁOsZenia DROBne

WWW.PRZEGLADREGIONALNY.PL PRZEGLAD REGIONALNY

Zamów ogłoszenie 
DROBNE za DROBNE 

tel. 786 202 066
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\\\ gRODZisK MaZOwieCKi

Za sprawą Grodziskiego Klubu 
Szermieczego wśród dzieci  
i młodzieży kwitnie 
popularność szermierki.  
O rozwoju klubu opowiada nam 
trener Krzysztof Karlicki.   

\\\  Przygody „Trzech muszkieterów” 
autorstwa Alexandre’a Dumasa oraz 
ich ekranizacje budziły zaintereso-
wanie wielu pokoleń. okazuje się, że 
szpada nadal żyje i są chętni, aby nią 
się posługiwać.

Władaniem białą bronią ludzkość 
zajmowała się od zarania dziejów. Rów-
nież w naszych czasach istnieje w spo-
łeczeństwie potrzeba walki. W naszym 
klubie można realizować swoje pasje 
w celu osiągnięcia mistrzostwa spor-
towego. Posługujemy się szablą, która 
jest jedną z trzech – oprócz szpady i 
floretu – konkurencji [broni] szermier-
czych. Szablą posługiwał się pan Wo-
łodyjowski, który jest świetnym przy-
kładem na to, że szermierka to sport 
dla wszystkich, niezależnie od wagi, 
wzrostu czy siły fizycznej. Wszystkie 
przygody „Trzech Muszkieterów” au-

torstwa alexandre’a Dumasa oraz inne 
powieści gatunku płaszcza i szpady w 
postaci książek znajdują się w naszej 
klubowej Bibliotece Szermierza. 
\\\  Klub działa prężnie na terenie 
powiatu grodziskiego. nie tylko tre-
nujecie, ale i organizujecie liczne im-
prezy. ile sił trzeba włożyć w przygo-
towanie wydarzenia? Czy nie lepiej 
skupić się na trenowaniu?

Tak, istotnie, działalność klubu za-
wiera w sobie różne przedsięwzięcia. 
Przede wszystkim organizujemy trenin-
gi dla zawodników klubu. Trenujemy w 
Grodzisku, Milanówku i Podkowie Leś-
nej. Członkowie klubu ćwiczą 4-5 razy 
w tygodniu. Latem i zimą organizujemy 
obozy szermiercze, np. w ubiegłym ro-
ku szusowaliśmy na nartach w Wiśle, 
a w lecie nasi najmłodsi zawodnicy 
doskonalili swoje umiejętności szer-
miercze oraz aktywnie wypoczywali 
nad morzem. Nasza szermiercza mło-
dzież fechtowała na Mazurach i jedno-
cześnie poznawała tajniki szlachetnej 
sztuki żeglowania. Korzystając z okazji, 
serdecznie dziękujemy Grodziskiemu 
Klubowi Żeglarskiemu za pomoc w 
organizacji tego zgrupowania. Celem 
klubu jest popularyzacja szermierki 
wśród mieszkańców naszego powiatu 
i uznaliśmy, że najlepszym sposobem 
realizacji tego celu będzie organizacja 

turniejów szermierczych. Początko-
wo zdecydowaliśmy się zorganizować 
nasz flagowy turniej w Grodzisku, czyli 
Grodziska Szabla – Memoriał Jerzego 
Pawłowskiego. Kolejno postanowili-
śmy zorganizować turnieje w Podko-
wie Leśnej i Milanówku nazywając je 
Podkowiańską i Milanowską Szablą. 
Fakt, że organizujemy turnieje, przy-
sparza nam oczywiście sporo pracy, ale 
również zyskujemy uznanie w świecie 
polskiej szermierki. Otrzymujemy wiele 
podziękowań za to, że zawodnicy z całej 
Polski, jak również goście z zagranicy, 
mają możliwość współzawodnictwa. 
Spotykamy się z wieloma opiniami, że 
organizacja zawodów stoi na bardzo 
wysokim poziomie. 
\\\  Startujecie też w turniejach na 
Mazowszu i Polsce. Często jednak 
wracacie z niczym. Płacicie tzw. fry-
cowe. Boli, czy to jednak mobilizacja 
do dalszej pracy?

Staramy się uczestniczyć w jak naj-
większej ilości turniejów szermierczych 
w kraju i za granicą, gdyż uważamy, że 
każda walka to zdobycie cennego do-
świadczenia, możliwość sprawdzenia 
swoich umiejętności. Czasem ponosimy 
porażki, lecz jesteśmy zdania, że prze-

grana to coś dobrego, coś co pozwala na 
wyciągnięcie wniosków i ostatecznie na 
poprawę swoich umiejętności. Czasem 
również bywa tak, że odnosimy sukcesy. 
W chwili obecnej dwójka naszych mło-
dzików należy do krajowej czołówki. 
Na listach klasyfikacyjnych Polskiego 
Związku Szermierczego w tej kategorii 
wiekowej Leon Leduc zajmuje 4. miej-
sce, a Maja Karlicka 5. Trzymamy kciuki 
za ich starty w nadchodzących mistrzo-
stwach Polski młodzików w czerwcu w 
Warszawie. 

\\\  W listopadzie ubiegłego roku po-
jechaliście do niemiec na interna-
tional Saber Cup. Złoto, dwa srebra 
i dwa brązy – zdaliście egzamin na 
poziomie międzynarodowym.

Turniej w Niemczech to była cie-
kawa impreza z udziałem młodych za-

wodników z Niemiec i Polski. Cieszymy 
się z tego sukcesu i trzymamy kciuki za 
dalsze.
\\\  Kalendarz na ten rok też jest bo-
gaty. Jakie kryteria decydują o tym, że 
startujecie w danym turnieju?

Kryterium, które warunkuje start w 
danym turnieju, jest przede wszystkim 
wiek zawodników. W szermierce wy-
różniamy kategorie wiekowe takie jak: 
dzieci (roczniki 2008-2010), młodzik 
(roczniki 2005-2007), junior młodszy 

– kadet (roczniki 2002-2004), junior 
(roczniki 1999-2001), młodzieżowiec 
(roczniki 1996-1998) i senior (roczniki 
1995 i starsi). Chcemy zdobywać do-
świadczenie, dlatego bierzemy udział 
w zawodach i sami je organizujemy. 
Rywalizacja to najlepsza nauka. Dzięki 
temu nasi zawodnicy stale podnoszą 
swój poziom.
\\\  Aspekt sportowy to jedno, ale 
dzieci i młodzież uczestniczą w zimo-
wiskach i obozach letnich. Tworzycie 
zgraną ekipę rozumianą jako jedna 
wielka rodzina?

aspekt sportowy jest najważniejszy. 
Chcemy osiągać jak najlepsze rezultaty 
w sporcie dzieci i młodzieży. Wierzy-
my, że wychowamy kiedyś mistrza 
olimpijskiego. Jak już wcześniej wspo-
mnieliśmy organizujemy obozy spor-
towe, które są bardzo efektywną formą 
na prowadzenie treningów, jednakże 
zawsze staramy się poznawać najbliż-
szą okolicę odwiedzanych miejsc, ich 
historię, tradycję i kulturę. Podczas te-
gorocznych ferii przebywamy na obozie 
szermierczo-narciarskim w Wiśle, gdzie 
codziennie doskonalimy nasze umie-
jętności narciarskie, fechtujemy oraz 
relaksujemy się w hotelowym basenie. 
Zawsze jednak towarzyszy nam hasło – 
szable w dłoń!

Artur Szpuda

Szable w dłoń!

Program: wygrywanie

Chcemy osiągać jak 
najlepsze rezultaty  

w sporcie dzieci  
i młodzieży. Wierzymy, 
że wychowamy kiedyś 
mistrza olimpijskiego  

– mówi Karlicki

W ferie klub organizuje wyjazdy na narty

Zawodnicy podczas walki 
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\\\ PRUSZKÓW

Czternaste zwycięstwo  
w rozgrywkach I ligi 
koszykówki kobiet zanotował 
zespół Panattoni europe Lider 
Pruszków. Drużyna Jacka 
Rybczyńskiego na własnym 
parkiecie pokonała UKS Basket 
SMS aleksandrów łódzki 90:52. 

l iderki kroczą od zwycięstwa do 
zwycięstwa. Ostatnią porażkę 

pruszkowska drużyna zanotowała 8 
grudnia, gdy na własnym parkiecie 
przegrała z aZS Uniwersytet Gdański 
59:69. Potem Lider wygrywał kolejne 
spotkania: z Mon-Polem Płock (68:62), 
KKS Olsztyn (89:66), SKK Polonią War-
szawa (76:67), SMS PZKosz II łomianki 
(88:73), arką II Gdynia (72:69). Poko-
nując ekipę z aleksandrowa łódzkiego, 
Lider zanotował siódme zwycięstwo na 
własnym parkiecie.

Starcie 17. kolejki od początku prze-
biegało po myśli gospodyń. Przyjezdne 
popełniały liczne błędy – mnożyły się 
niecelne rzuty, złe podania i faule. Lider-
ki przechwyciły kilka piłek i zamieniły je 
na punkty. Po jednej z takich akcji trafiła 
Klaudia Sosnowska, dając wynik 13:3. 
W pierwszej kwarcie UKS Basket trafił 
zaledwie trzy rzuty z gry. Gospodynie 
imponowały skutecznością i pewnie 
poczynały sobie pod koszem rywalek, 
kończąc kwartę wynikiem 28:13.

W drugiej odsłonie przyjezdne 
otrzymały kolejny potężny cios. Po 
trafieniach Katarzyny Krajewskiej i 
Karoliny Zaborskiej Liderki zwiększy-
ły przewagę do 21 punktów – 34:13. 
Zawodniczki UKS Basket próbowały 
rzutów za trzy, jednak bez efektu. Jak 
to się robi, pokazała im agnieszka My-

ślak – 40:18. Po tym trafieniu gra jakby 
stanęła na dwie minuty. Festiwal niecel-
nych rzutów, a w końcówce Lider zwięk-
szył przewagę i na półmetku prowadził 
51:22.

Kolejna kwarta wyrównana – gra 
toczyła się punkt za punkt, co sprzyja-
ło gospodyniom. Pruszkowska druży-
na zmierzała pewnie po zwycięstwo. 
Ostatnie punkty Lider zdobył na pół-
torej minuty przed końcem, za sprawą 
agnieszki Myślak. Wtedy pruszkow-
ska ekipa miała 43 punkty przewagi. 
Przyjezdnym udało się jeszcze nieco 
zmniejszyć straty i mecz zakończył się 
wynikiem 90:52.

Kluczem do zwycięstwa Lidera 
była aktywna gra. Podopieczne Jacka 
Rybczyńskiego oddały aż 73 rzuty, z 
czego trafiły 30 (41,1% skuteczności). 
Rywalki – zaledwie 16 z 48 (skutecz-
ność 33,3%). Kolejnym problemem ze-
społu z aleksandrowa były błędy – aż 
28 strat. Wykorzystały to Liderki, które 
przechwyciły piłkę aż 15 razy. Warto 
wspomnieć, że UKS Basket znakomicie 
prezentował się na linii rzutów wolnych 
– 17 trafionych na 20 prób. 

W ekipie z Pruszkowa na pierw-
szy plan wysunęła się zdobywczyni 
17 punktów Kinga Krajewska. Dobry 
mecz rozegrała aleksandra Krajewska 
– 12 oczek. Najskuteczniejszą zawod-
niczką meczu była jednak koszykarka 
UKS Basket Martyna Leszczyńska – 21 
punktów.

Kolejne spotkanie Panattoni euro-
pe Lider Pruszków rozegra 9 lutego. O 
19.30 na własnym parkiecie zmierzy 
się z SMS PZKosz łomianki. Będzie to 
znakomita okazja do rewanżu za po-
rażkę z 8. kolejki. Lider przegrał tamto 
spotkanie 54:65. 

Artur Szpuda

Przekonujące zwycięstwo Lidera
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\\\ SMolEń W ZniCZu
W rundzie wiosennej barwy ii-ligowego 
Znicza Pruszków będzie reprezentował 
Kacper Smoleń.
Żółto-czerwoni przygotowują się do rundy 
wiosennej rozgrywek. Do zespołu zawitał  
Kacper Smoleń, który dotychczas występo-
wał w Sandecji Nowy Sącz. Niespełna 21-letni  
pomocnik trafił do Pruszkowa w ramach pół-
rocznego wypożyczenia. 
W nowym zespole Smoleń liczy na regularną grę. Jesienią w Sandecji wystąpił tylko 
w dwóch meczach Fortuna I ligi. 
Ze Zniczem pożegnali się Jakub Kabala i Konrad Budek.
Po 21 kolejkach żółto-czerwoni zajmują 10. pozycję w II lidze. Na swoim koncie 
mają 27 punktów.

\\\ PRUSZKÓW


